
Monika Zachrlová
� tisková mluvčí Nemocnice Jihlava

1. Letos jsme konečně jedli v novém, opravilo se nám záze-
mí stravovacího provozu, kde se připravuje až dva tisíce jí-
del denně. Kuchaři vaří nejenom pro pacienty a zaměst-
nance nemocnice, ale také pro sousední Sociální centrum 
Kraje Vysočina, kde je i školka. 

V letošním roce jsme zrekonstruovali kotelnu a podaři-
lo se nám dostat do nemocnice desítky milionů korun z evropských dotací. 
Pořídili jsme především nové přístrojové vybavení, na které bychom bez dota-
cí nedosáhli. 

2. Příští rok nás čekají hlavně projektové práce, kdy budou probíhat přípravy 
na stavbu parkovacího domu a pavilon geriatrie a následné péče.
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Martin Málek
� tiskový mluvčí SMJ

1. Podařilo se mi společně s kamarády na Čeřínku opra-
vit a dobudovat lesní cestu, kterou jsme zvelebovali sko-
ro rok. Od jara už po ní budou moci chodit nejen turisté, 
jezdit cyklisté, ale i místní chataři a lesníci. Připadal jsem 
si při té realizaci jako cestář, archeolog, kameník, zedník, 
nádeník i tažné zvíře. Hlavně se díky této realizaci starono-

vé cesty nyní lidé vyhnou nádherné louce pod lesem. Po té se bohužel muselo 
doteď chodit a jezdit, protože nebyla jiná možnost kudy projít a projet. 

S novou vegetační sezónou tam opět v klidu porostou a pokvetou v plné 
síle květiny i byliny. K tomu jsme ještě nedaleko vysázeli alej z desítek ovoc-
ných stromů. I když tyto obě činnosti byly fyzicky docela náročné, tak za 
námi jezdili na návštěvu přátelé. Nejen že nám v mnoha případech pomá-
hali, ale následné večery u ohně, s pivem v ruce, klábosením a hvězdami nad 
hlavou byly nádherné. 

Přidanou hodnotou toho všeho je, že tady po nás něco zůstane pro další 
generace. Třeba si jednou naše děti nebo známí vzpomenou, že jsme to děla-
li pro ně, ale hlavně pro zachování kousku nádherné přírody, která se v této 
části Vysočiny nachází.

2. Na co se těším v příštím roce? Na každý den kdy budu relativně zdravý, 
budu mít práci, budu moc, dělat svoje koníčky, sportovat, potkávat se s lid-
mi, na kterých mi záleží a jim snad na mně.  Nejlepší by bylo si udržet dob-
rou náladu a rozdávat radost minimálně 365 dní v roce. 

Co mě čeká? Já moc neplánuji a beru život takový, jaký je, ať už přichá-
zí s radostmi, nebo starostmi. Proto je potřeba si ho užívat plnými doušky, 
dokud ještě udržíme myšlenku, potravu, moč i stolici a vnímáme všechno, 
co se kolem nás děje. Protože je nad slunce jasné, že nikdo z nás před osu-
dem neuteče a z tohoto světa nakonec nevyvázne živý. 

Tomáš Štefka
� zpěvák

1. V roce 2023 se mi podařilo vydat mé debutové EP Svě-
ty a vyzkoušet všechno s tím spjaté, přes všechny radosti, 
strasti a tvůrčí shody i neshody, které v sobě neustále obje-
vuji. 

Rok 2023 byl obohacující ve věcech, které se v hudbě dě-
jí tak trochu za oponou. Jsem za to rád a těším se na další 

tvůrčí rok.

2. V nadcházejícím roce se hned zkraje těším na natáčení videoklipu k písni z 
nového EP a pak mám v plánu vydávat nový singl, který je tedy zatím ve fázi 
tvoření, ale už teď vím, že ho musím vydat ..je to zase trochu něco jiného. 

Baví mě objevovat nové vody. Pak mě čeká spoustu koncertů, na které se 
neskutečně těším.

Ohlédnutí za r. 2023 a na co se těšíte v roce 2024
1. Co se vám v roce 2023 nejvíce podařilo? Z čeho máte radost / na co jste pyšní?
2. Na co se těšíte v nadcházejícím roce? Co vás čeká?

V rámci naší rubriky Ošklivá 
místa Jihlavy jsme se tentokrát 
obrátili na žáky ZŠ Seifertova, 
konkrétně třídy 7. D, aby nám 
řekli, co je v Jihlavě trápí.

Veronika Dawidowicz �

Jak jsme se na besedě se studenty 
sedmé třídy ZŠ Seifertova dozvědě-
li, někteří z nich by se rádi věnovali 
v budoucnu novinařině. Zadali jsme 
jim tedy úkol, popřemýšlet o tom, co 
je v Jihlavě problémem, a slíbili jim, 
že se na jejich otázky pokusíme zjistit 
odpovědi.

Od „sedmáků“ nám dorazila tato 
zpráva:

Jihlava, město problémů
V Jihlavě nás štve mnoho věcí. Začne-

me odpadky okolo košů, ty se válí všude, 

stejně tak opilí lidé. Ti se všude neválí, ale 
je jich na lavičkách dost, příkladem jsou 
Smetanovy sady. Dalším problémem 
jsou přechody na křižovatce Žižkova – 
Hradební, kde po přestavbě semafory 
nevydávají žádný zvuk, tím pádem jsou 
chodci a slepci ohrožení. Jihlava je men-
ší město než Praha, proto je nový způ-
sob parkování zbytečný. Není důvod ho 
zavádět. A Prior? Nekonečné téma, toho 
se nikdy nezbavíme.

Podepsáni Niky Kubů, Petra Mara-
sová, Matěj Buršík 

Tématu odpadkových košů jsme se 
věnovali několikrát. Jak již dříve Jih-
lavským novinám řekl mluvčí města 
Jihlavy Radovan Daněk, je po Jihla-
vě rozmístěno přibližně 700 odpad-
kových košů a umisťování nových se 
řeší individuálně dle dané lokality. 

 (Pokračování na str. 6)

Nehezká místa Jihlavy 
– co štve jihlavské studenty

NĚKTEŘÍ studenti ze „Seifertky“ by se v budoucnu věnovali rádi novinařině. 
Zamysleli se tedy nad tím, co by jako novináři řešili za téma v Jihlavě.
 Foto: Veronika Dawidowicz

Petr Palovčík
� ředitel DKO

1. Určitě nemohu napsat, že bych byl na něco pyšný. To 
není podle mě pozitivní a hezký stav. Ale díky okolnos-
tem si vážím řady „malých věcí“ a mám radost z každé 
pozitivní odezvy. 

Rok 2023 byl pro mě především velmi těžkým rokem 
plným nenahraditelných ztrát. Proto považuji za důležité obyčejné lidství a 
empatii. Mám proto například velkou radost z množství setkání s přáteli z 
XIII. století. Ať už šlo o zkoušky, či domluvy u kávy. Následné skvělé „výroč-
ní“ koncerty byly pro mě osobně jen hezký bonus. 

Obrovskou radost mi udělalo vystoupení ochotníků z Rantířova, které 
jsme „upekli“ v DKO a které přineslo nemalý finanční výtěžek pro Bárku – 
domácí hospic. Zásadní pro mě přitom byla vážně nádherná a neopakova-
telná atmosféra na akci. 

Byl jsem i moc vděčný za velice pozitivní ohlasy na speciální dresy HC 
Dukla, které připomínaly veterány z RAF, nebo za výsledek natáčení propa-
gačního spotu pro VOR Jihlava, pod který se podepsala řada skvělých, las-
kavých lidí.

2. Moc bych si přál, aby nadcházející rok byl plný blízkosti a chvil prožitých 
s těmi, na kterých mi nejvíce záleží. A všem čtenářům přeji to stejné – poho-
du, lásku, zdraví a klid. 

Pokud se jedná o profesní cíle, tak existuje možnost, že se DKO Jihlava 
podaří zcela zbavit bariér. Pokud se toto podaří, budu to považovat za velký 
úspěch. Snad i díky tomu se pak podaří nabídnout akce a služby, které pro-
zatím nebyly samozřejmostí, a za to bych byl skutečně moc rád.   

Marie Blažková
� ředitelka Městské knihovny Jihlava

1. Mám velikou radost, že jsem se po letech konečně 
odhodlala znovu začít cvičit. Zlepšila se mi kondice i nála-
da. 

2. V příštím roce budeme v knihovně vymýšlet renovaci 
některých prostor. Těším se, až se z mlhavé představy, kte-

rou máme teď, začne rýsovat konkrétní podoba a celý proces se rozpohybuje. 
A o co půjde? Chtěli bychom vybavit místnost zaměřenou na teenagery, kte-
rá bude plná komiksů, nápaditého nábytku, ale také pohody. Takové je přání, 
uvidíme, zda bude nakonec ladit se skutečností. 


